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Netbeheer Nederland – Commissiedebat Stikstof en Natuur 

De energie-infrastructuurprojecten van de netbeheerders leveren een belangrijke bijdrage aan 

verduurzaming en daarmee aan het terugdringen van de uitstoot van stikstof. De stikstofuitstoot die met 

onze projecten vermeden wordt, is vele malen groter dan de eenmalige stikstofuitstoot in de bouwfase 

van een project. De aanleg van energie-infrastructuur is één van de sleutels om de stikstofcrisis op te 

lossen, maar helaas komt deze aanleg verder in de knel door twee recente uitspraken van de Raad van 

State. 

 

Veel onzekerheid door veranderende jurisprudentie 

Met de twee uitspraken van de Raad van State (Rendac en Amercentrale) wordt het steeds moeilijker 

om energie-infrastructuur en aanverwante projecten voortvarend uit te voeren, waardoor lange 

vertragingen dreigen. Na de uitspraken is de vraag of de vrijgekomen stikstofruimte voortaan nog wel 

gebruikt mag worden voor het project of dat deze moet worden teruggegeven aan de natuur. In het 

laatste geval is intern salderen veel minder bruikbaar, waardoor een belangrijk instrument uit onze 

gereedschapskist verdwijnt. Bovendien geldt dat, waar intern salderen voorheen kon worden toegepast 

zonder vergunning, intern salderen na de uitspraken vergunningplichtig is geworden – een nieuwe 

procedurele horde met een onzekere uitkomst. Dergelijke onzekerheden helpen de aanleg van energie-

infrastructuur niet, met alle consequenties van dien. Structurele oplossingen zijn daarom noodzakelijk. 

 

Borg structurele oplossingen voor energie-infrastructuurprojecten 

Het is van groot belang dat de ministeriële commissie Economie en Natuurherstel in haar 

maatregelenpakket oplossingen presenteert waardoor de energie-infrastructuurprojecten van de 

netbeheerders structureel door kunnen gaan, in lijn met het verzoek uit de aangenomen motie-Flach. 

Op basis van deze motie doen de netbeheerders gezamenlijk onderzoek met het Rijk naar een 

oplossing voor de lange termijn. Het is van belang dat de ministeriële commissie deze inzet verzilvert. 

 

Daarom vragen we u de minister te verzoeken om:  

• Structurele oplossingen voor energie-infrastructuurprojecten op te nemen in het 

maatregelenpakket om zo onverminderde doorgang van onze projecten te borgen. Deze 

projecten leveren immers een enorme maatschappelijke waarde en zijn een belangrijke 

randvoorwaarde voor het realiseren van nieuwe woningen, het verduurzamen van de industrie, 

de mobiliteit en de gebouwde omgeving. Daarmee dragen onze projecten ook bij aan de 

reductie van stikstof. 

 

Versnel de inzet van emissieloos bouwmaterieel 

Netbeheerders maken daar waar het kan zo veel mogelijk gebruik van elektrisch materieel bij de aanleg 

van energie-infrastructuur om uitstoot te voorkomen. Echter, emissieloos materieel is niet altijd 

beschikbaar en netcapaciteit op bouwplaatsen is een aandachtspunt..Het Rijk kan de inzet van 

emissieloos materieel, ook voor andere sectoren, versnellen door: 

• Het budget van de Subsidieregeling Schoon en Emissieloos Bouwmaterieel (SSEB) op peil 

blijft. 

• Subsidie voorwaardelijk te maken aan netbewuste inzet.  
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Maak keuzes voor een structurele oplossing 

Tot slot, er zijn fundamentele keuzes nodig om de stikstofuitstoot als geheel fors te verminderen. Zolang 

er onvoldoende bronmaatregelen worden genomen, blijven economische en maatschappelijke 

ontwikkelingen vertragen en op slot staan. Dit vraagt om duidelijke politieke keuzes die daadwerkelijk 

leiden tot significante emissiereductie. Alleen dan ontstaat er weer structurele ruimte voor noodzakelijke 

projecten, zoals de uitbreiding van de energie-infrastructuur, woningbouw en duurzame economische 

activiteiten. 

 


